
HCT & tieverkko

Vesa Männistö, 11.11.2020



Kommentteja päivän esityksiin
• Erittäin hyvää taustatyötä tehty monella foorumilla!
• Tiestön kunnon ja hoidon vaikutus päästöihin suurin yksittäisissä kohdissa

• Tiestön kunto-ongelmat pääosin vähäliikenteisellä verkolla
• Korjausvelasta merkittävä osa on ”ei-päästövaikutteista”
• Vaatii lisäselvityksiä aiheen ympärillä

• Nykymittojen ja massojen täysimääräinen hyödyntäminen tärkeää
• Maksimimassojen nostossa potentiaalia, mutta kuinka paljon?

• Minkälaisilla yhdistelmillä olisi kokonaisuutena parhaat ominaisuudet?
• Mistä ja minkälaisilla yhdistelmillä voitaisiin aloittaa (realisoituvat hyödyt 

suurimmat)?
• Innovatiivisuutta tarvitaan – onneksi sitä näkyy löytyvän!

• Winter Premium – seuraamme aktiivisesti tutkimuksen edistymistä
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Mittojen ja massojen tilannekatsaus
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Väylänpitäjän kokemuksia pituuksien nostosta

• Liikenne näyttää sujuvan ilman suurempia ongelmia
• Kyselyissä tullut esiin vajaat 50 käytännön ongelmakohtaa 

• Korjauskustannukset noin 25 milj. euroa
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Korjaus-/parantamistarpeet
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Mikäli massojen nostoa halutaan edistää …

On selvää, ettei nykyisiä massoja voida korottaa kestävästi koko 
tieverkolla.

On tutkittava:
1. millä tieverkon osilla suurinta sallittua massaa tulisi elinkeinoelämän 

tarpeiden ja kuljetustehokkuuden parantamisen vuoksi korottaa ja 
minkä verran ?

2. mitä toimia suurempien massojen salliminen vaatisi ja mitkä olisivat 
niiden kustannukset ?

3. mitä riskejä massojen nostosta aiheutuu tieverko(i)lle ja liikenteelle ?
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Selvitettäviä asioita
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• Potentiaaliset hyödyntäjät ja niiden volyymit
• Reittivaihtoehtojen tarkastelut
• Tie- ja siltarasitusten analysointi
• Kuljetusten kustannus-/hyötyanalyysit
• Ajoneuvotekniset vaatimukset
• Reittien analysoinnissa käytettävät ajoneuvoyhdistelmät
• Reittien julkaisutapa käyttäjille
• Massavalvonta etänä painaviin yhdistelmiin
• Päätös etenemisestä (VLJS:aan ehdotettu mahdollisuuksien kartoitusta)
• Tarvittavat laki- ja asetusmuutokset

Päävastuut:
Väylävirasto
Traficom
LVM

HUOM: Mitään päätöstä korkeimpien
sallittujen massojen nostosta tai edes
asian valmistelusta ei ole tällä hetkellä



Vanhoja reitistövaihtoehtoja
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2016-18 tutkittuja reittejä HCT-pilotoinnin ”massareittejä” Maanteiden pääväylät




